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DAFINA MILANOVIC, posle dugog cutanja, progovorila za Nedeljni Telegraf.  

Iz inostranstva, gde priprema povratak u Beograd, u kojem ce, kaze, docekati svoj naredni rodjendan,  
27. avgusta, Dafina porucuje 

 

Volecu Srbiju koliko ona bude volela mene 

 
Ne dugujem stedisama nista sto bih bila u obavezi da vratim Kakve su, zapravo, Vase obaveze prema 
stedisama, drzavi, pojedincima? 

- Dafina Milanovic ne duguje stedisama nista sto bi ona bila u obavezi da im vrati - ona je predsednik Upravnog odbora 
banke sa mesovitim kapitalom, koja je organizovana kao akcionarsko drustvo, a sve obaveze Dafiment banke a.d. preuzela je 

drzava i po Zakonu o obligacionim odnosima sada je duznicka obaveza na drzavi, a ne na Dafiment banci ili fizickom licu 

Dafini Milanovic. Naravno, Vama, meni ili stedisama, to ne mora da se dopada, ali je to po zakonu. Drzava je preuzela sve 
obaveze prema stedisama Dafiment banke - zasto, to pitanje treba uputiti Vladi SR Jugoslavije, ali mislim da je to u tom 

trenutku bilo jedino moguce i jedino pravicno resenje problema. 
 

 

Od pocetka ove godine vec pomalo zaboravljene Dafiment banka i njenavlasnica Dafina Milanovic ponovo su u zizi 
interesovanja. Stedise se raspituju kada ce dobiti svoje uloge, inicirano je stvaranje udruzenja gradjana koje bi stitilo ostale 

gradjane od stedise Dafiment banke koji iscekuju da im drzava vrati ono sto su ulozili u ovu banku, guverner Dinkic 
izjavljuje da mu je poznato da je gospodja Milanovic zainteresovana "da se ukljuci" u posao obestecenja... 

Inicirani i razlicitim kontradiktornim informacijama o njenom odlasku iz zemlje, njenim aktivnostima, daljim planovima, kao i 

pitanjima oko postupka likvidacije Dafiment banke, stupili smo u kontakt sa gdjom Milanovic. 
 

Proteklih godinu dana bilo je vise informacija o Vama licno, o banci, o Vasim razlozima odlaska iz zemlje... Sta 
je istina? 
- Sve objavljene informacije o banci i meni kao predsedniku UO banke, u poslednjih godinu dana, netacne su i zasnovane na 
razgovorima sa nekim od novinara, pre dve i vise godina, koje nisam autorizovala, pa ih ne mogu prihvatiti kao istinito 

prenosenje onoga sto sam rekla. 

 
U poslednje vreme Vas pominju i neki visoki drzavni funkcioneri koji obavestavaju da ste spremni da se 
ukljucite u postupak obestecenja stedisa. Da li ste u kontaktu sa novom monetarnom vlascu? 
- Bilo je razlicitih izjava koje su, po svemu sudeci, rezultat prvobitne neupucenosti u stanje i status Dafiment banke - sada su 

se nove monetarne vlasti sa tim upoznale. U kontaktu sam sa njima i ocekivala sam mnogo efikasnije reagovanje drzavnih 

organa - jer ja sam nudila pomoc, kredite i iznela plan investiranja u Srbiju. Naravno, ponudila sam i odgovarajuci aranzman 
sa drzavom u okviru obestecenja ulagaca u banku koja je sada u postupku likvidacije pred Privrednim sudom u Beogradu. 

Ukazala sam na neopravdanost tog postupka jer se banka moze veoma lako sanirati u trenutku kada joj drzava izmiri ono sto 
joj duguje. Tvrdim pred Bogom i pred ljudima - nisam prisvojila ni jedan jedini dinar koji je vlasnistvo banke! 

 
Kakve su Vase obaveze prema Privrednom sudu u Beogradu - pominje se neblagovremeno postupanje banke 
po zahtevima suda, pominje se da niste na vreme dostavili dokumentaciju o poslovanju banke, posebno, vec 
cuvene, diskete sa podacima o stedisama? 
- Ja sam ozbiljna zena i ozbiljan bankar, zakone postujem i svi zahtevi suda prema banci su na vreme i u celosti ispostovani - 

dokumentacija i diskete su na vreme dostavljeni. Nemam obavezu, a ni mogucnost, da brinem o tome gde se one nalaze, ko 
ih cuva i kako se koriste, jer je to obaveza likvidacionog upravnika i postupajucih sluzbenih lica suda, ali sam spremna da 

gospodinu Kljajevicu i svakom njegovom sudiji pruzim svu mogucu pomoc da u sto kracem vremenu okoncaju postupak koji 

se vodi. To je i u interesu banke, koja u inostranstvu uziva mnogo veci ugled nego u zemlji, prvenstveno sto su se u zemlji o 
banci davale neodgovarajuce informacije i sto je ona poredjena sa tipicnim prevarantskim firmama. Ja tvrdim, pred Bogom i 



pred ljudima - a na sudu je da ovo proveri - da nisam prisvojila ni jedan jedini dinar koji je vlasnistvo banke, kao i da o 

svakom 
utrosku novca postoji dokumentacija.Zar treba nesto posebno objasnjavati i pored cinjenice da su suosnivaci banke Jevreji, 

koji nisu imali nikakvih zamerki na moj rad i na rad banke? Zelim da napomenem da ni u ovom sudskom postupku Dafina 

Milanovic nije strana u sporu, jer spora i nema - u likvidacionom postupku se utvrdjuje stanje dugovanja i potrazivanja, 
uracunava se vrednost imovine i donosi odluka o redosledu namirenja poverilaca. Buduci da je obavezu namirenja 

poverilaca - stedisa Dafiment banke - preuzela drzava, u ovom postupku bi Privredni sud u Beogradu trebalo samo da utvrdi 
koliko koji stedisa treba da primi novca. Iz navedenog nedvosmisleno proizilazi da je moje prisustvo u Beogradu apsolutno 

nebitno za uspesan tok postupka pred Privrednim sudom u Beogradu. 

 
Sta znaci? 

- Znaci da nije uobicajeno u bilo kojoj drzavi sveta da se sudski postupci vode preko sredstava informisanja, pa su i sve 
informacije u proteklih godinu dana, usmerene na pretpostavljenu krivicu Dafine Milanovic, atak na njenu licnost i gradjanska 

prava koja su u Srbiji Ustavom garantovana svakom njenom drzavljaninu. A nije valjda da se u Srbiji neko zalaze da se 
ustavna prava krse? Takodje sam novu monetarnu vlast upoznala i sa tokom postupka pred Arbitraznim sudom u Parizu koji 

ce, po svemu sudeci, u postupku izmedju Mesovitog preduzeca Parking plus i Grada Beograda, presuditi u korist Parking 

plusa - odstetna suma je oko 700 miliona dolara i cim ta odluka bude pravosnazna Parking plus se moze namirivati i 
plenidbom pokretne ili nepokretne imovine u vlasnistvu Grada Beograda, u zemlji ili inostranstvu. Nasi sudovi ce biti u 

obavezi da realizuju jednu ovakvu presudu. Ja nisam jedini vlasnik Parking plusa i necu mnogo moci da uticem na pocetak 
izvrsenja presude - vecinski vlasnici ce postupati bez ikakvih emocija, jer su u pitanju stranci! 

 

Kako objasnjavate takvu "mlaku" zainteresovanost nove vlasti za novac koji biste Vi uneli u zemlju? 
- To tumacim strahom nove vlasti da bez ostatka saopsti pravu istinu o radu i razlozima zatvaranja banke, kao i efektima 

negativne kampanje koja traje od 1993. godine. Staroj vlasti je odgovaralo takvo stanje - novoj ono svakako ne odgovara, ali 
se ona ne usudjuje da kaze da je ono sto su oni ocrnili belo, ili bar manje crno. Mada, oni su jos novi, nemaju iskustvo, treba 

biti strpljiv, samo ja nisam vise spremna da cekam - jer cekam vec punih osam godina. Ja krecem! Za novac koji posedujem 
zainteresovane su i mnoge vece i mnogo bogatije drzave od Srbije i ja sam prinudjena da idem u dogovore sa stranim 

preduzecima i drzavama, jer nasa ne reaguje na ponudu koju sam dala i koja se ne odbija! Mnogi i vode racuna da ne 

pogrese, samo vreme tece i jedino sam ja spremna da Srbiji pomognem delima, a ne obecanjima kakvih je svakodnevno 
mnogo – ta obecanja se na neki nacin unovcavaju, a od pravog novca se bezi!? Neshvatljivo. O detaljima bi mogli da kazu 

oni koji se ne usudjuju da udju u ozbiljne razgovore i dogovore, kao i oni koji bi da odrede koliko cu ja pokloniti drzavi - 
zaboravljaju da o visini poklona odlucuje vlasnik i niko vise, ako se do "poklona" dodje na drugi nacin onda se to zove 

drukcije. 

 
Objavljene informacije sugerisu da ste posle sumnjivih dogovora sa "vaznim faktorima" pobegli iz zemlje, 
odnevsi sa sobom ono sto je preostalo od kapitala stecenog radom Dafiment banke. Sta je od toga istinito? 
- Zamera mi se sto sam otisla "bez pompe", kao da sam imala obavezu da o svom putovanju obavestim javnost, ili neki list, ili 

neku televizijsku stanicu. Zamera se nadleznim organima koji su mi dozvolili da negdeotputujem, kao da ja imam manja 

gradjanska prava od ostalih gradjana, i kao da bi neki zeleli da se nekim licima bez pravosnazne sudske odluke ili bez 
vodjenja krivicnog postupka oduzimaju putne isprave i uskracuju slobode kretanja. 

 
Ono sto smo mogli da cujemo i procitamo ovih dana jeste da ste neposredno pre odlaska iz zemlje prodali 
kucu, kao i da ste nakon zatvaranja Dafiment banke otvarali druge banke koje se, fiktivno, vode na clanove 
Vase porodice. Koliko istine ima u tome? 

- Kucu u kojoj sam zivela u vreme kada je Dafiment banka radila, u Ulici banjickih zrtava u Beogradu, nisam prodala, ona je, 

pre nekoliko godina, takoreci ustupljena radi ispunjenja mojih privatnih obaveza. Nikakve prodaje nije bilo, niti sam dobila za 
tu kucu milion maraka ili koliko vec neke novine u Srbiji pominju. Ja sam pre odlaska iz Jugoslavije zivela u stanu, u mnogo 

manjem prostoru. Takodje, nakon zatvaranja Dafimenta nije otvorena nijedna banka koju sam vodila ja ili bilo ko od clanova 
moje porodice. Osnivana su samo neka preduzeca, ali i ona su osnivana za vreme rada Dafimenta, a ne nakon toga. Znaci, 

sve te price su samo obicna nagadjanja i neistinite konstrukcije. 

 
Pre izvesnog vremena Politika je objavila spisak onih koji se nalaze na americkoj "crnoj listi" - tamo se nalazi i 
Vase ime. Otkud Vi tamo? 
- Znam za taj spisak, ja sam tamo svakako greskom koju je ucinio onaj koji je listu sastavio. Ja sam pomagala privredu 

Jugoslavije ulazuci u pojedine vazne objekte. Ti objekti ce sada sluziti i novoj i svakoj buducoj vlasti, pa se ne moze smatrati 
da je to ulaganje samo u funkciji pomoci bivsem predsedniku Milosevicu. Na kraju, ulagala sam i u Crnoj Gori, u Austriji, 

Nemackoj, Americi. Ako bi se tako stvari gledale onda bi sve investicije bile ili sumnjive ili obustavljene da se ljudi u nekom 

vremenu i prostoru ne optuze za nesto sto im nije namera. Moja ulaganja su ulaganja na profitnom principu. Ako Srbija ne 
preduzme potrebne mere da ispravi ovu gresku, ja cu deo svojih slobodnih sredstava, prvenstveno namenjenih Srbiji, ulagati 



u zemlje u kojima se investitori postuju i paze u svakom pogledu. Jer, sto bih rizikovala da pomazuci Srbiju budem optuzena 

ili stavljana na crnu listu? 
 

Sta mozemo preneti citaocima? 

- Istina je da je Dafina Milanovic, kao svaki slobodan gradjanin Srbije, svojim poslom otputovala u inostranstvo i odsustvo iz 
Srbije koristi i za regulisanje odredjenih pravnih pitanja vezanih za ostavinske postupke vodjene i u inostranstvu nakon smrti 

njenog muza. Dafina Milanovic nema nameru da se trajno nastani u inostranstvu, ali ima nameru da izuci postojanje 
mogucnosti da Dafiment banku osposobi da vrati uloge svojih stedisa - iz moralnih obzira, da banku stavi u funkciju privrede 

Jugoslavije, kako je to uobicajeno u svetu. Posebno, sto ce Privredni sud u postupku koji ce voditi utvrditi da nema razloga 

da se banka likvidira, jer je njen bilans pozitivan - dokumenta o saldu banke su u sudskom predmetu. Istina je da se, 
plasiranjem neistinitih informacija u medijima ili na konferencijama za stampu koje organizuju razlicita lica, atakuje na pravno 

lice Dafiment banku iako nadlezni Privredni sud jos nije utvrdio stvarne cinjenice vezane za dugovanja i potrazivanja ove 
banke. Ja sa zadovoljstvom ponavljam da je saldo banke pozitivan i da su bancina potrazivanja - potrazivanja od drzavnih 

preduzeca i drzave. Da je drukcije, zar bi drzava preuzela obavezu vracanja duga banke prema stedisama? A svi drzavni 
funkcioneri trebalo bi da izbegavaju da olako daju izjave, odnosno mogli bi da prouce i ono sto su im ostavili njihovi 

prethodnici, jer nijedna institucija ne pocinje sa njihovim stupanjem na duznost - ovo, da bi i njih njihovi naslednici uvazavali. 

Jer svi smo mi ovde u prolazu. 
 

Gospodjo Milanovic, kada planirate da se pojavite u Beogradu i kakvi su Vam dalji planovi? 
- Nestrpljivo cekam dan povratka u Beograd. Pre mene u zemlju ce uci novac - bice to mnogo veca suma od svih 

pojedinacnih suma dobijenih od stranih drzava ili asocijacija, ali i mnogo manja nego sto je mogla biti da su institucije drzave 

sa kojima sam kontaktirala reagovale agilnije i slobodnije. Vraticu se na velika vrata, objasnicu ono sto je nejasno, pre 
toga isplaticu dugovanja stedisama koji imaju uloge do 1.000 DM, a tih je 80 odsto, i umesto njih cu cekati 14 godina da mi 

drzava taj iznos refundira. Naravno, vraticu se kada se uverim da se u Srbiji sluzi narodu, drzavi i zakonu - pre toga bih 
rizikovala da neopravdano budem optuzivana ili brukana, napadana, drzana u kucnom pritvoru, isterivana iz kuce i stana, da 

ostanem bez automobila, kako mi se sve to vec jednom dogodilo. Dotle ne treba ocekivati ni druge investitore! Banka ce 
nastaviti da radi i bice to jedna od najboljih poslovnih banaka u Srbiji, sa kojom ce, nadam se, izvrsno saradjivati monetarne 

vlasti Jugoslavije, jer je to ekonomska i svaka druga neminovnost, uobicajena u celom svetu u koji mi zelimo da se ukljucimo. 

Prema mojim planovima, uz uslov koji sam vec navela, ja bih svoj naredni rodjendan (27. avgust - prim. autora) docekala u 
Beogradu u kojem ce dotle u celosti biti izgradjena potpuno nova bancina infrastruktura i infrastruktura koja ce omoguciti da 

se za svako domacinstvo u Srbiji obezbedi odgovarajuca novcana pomoc u vidu veoma povoljnog kredita, kao i krediti za 
odredjene privredne delatnosti i kapacitete. Sacinila sam ugovor o otkupu autorskih prava za realizaciju jednog celovitog 

projekta koji obuhvata skoro sve bitne delatnosti privrede, informisanja i trgovine na principima koji se ovde nikada nisu 

valjano postovali. Ako Bog da, taj projekat ce dovesti do preporoda Srbije jer on ne predvidja prodaju bitnih drzavnih 
infrastrukturnih i privrednih objekata, on omogucava da Srbija postane bogata, a ostane nezavisna - jer Srbi ne mogu 

drukcije da zive do da budu slobodni i nezavisni. Ostatak svog zivota i sve svoje snage podredicu tom cilju. U buducem radu 
oslonicu se na nove saradnike i eliminisacu sve greske koje bi mogle podsecati na prve godine rada banke. Emocije ce biti 

potpuno po strani kada se donose odluke ekonomske prirode. To da se ne pogresi – u bankarstvu se greske ne oprastaju. 

Volecu Srbiju koliko ona bude volela mene! 
 

 
------- 

 

 


